

Media Release

WSCC awards funding to expand access to workplace safety education

Yellowknife, NT/Iqaluit, NU (November 13, 2025) – The Workers' Safety & Compensation Commission (WSCC) is pleased to announce the projects selected for funding under the Occupational Health and Safety Funding Program for 2026.

A total of just over \$1M will provide funding to five organizations to help reduce work-related injuries and illnesses through education, capacity building, and training initiatives.

Organization Name	Initiative Title	Project Description	Communities Served
Innuiapaa Skills Development Centre	Expanding Standard First Aid OHS Capacity in Nunavut	This project will provide training to people in Kivalliq region, prioritizing Inuit employers, workers, youth, and community members with limited resources. It will deliver two WSCC-approved Standard First Aid training events in each community for a total of 12 sessions to certify participants in essential emergency response skills.	Kivalliq region
Advanced Medical Solutions	First Aid Instructor Development	Two First Aid Instructor Development courses will be held in Yellowknife and Iqaluit, each certifying six participants from 5 Northwest Territories communities, and 3 Nunavut communities. This will expand capacity for Standard First Aid training across the North	NT: Inuvik, Fort Simpson, Norman Wells, Yellowknife, and Hay River NU: Cambridge Bay, Rankin Inlet, and Iqaluit
Arctic Energy Alliance	Chainsaw Safety	This initiative provides in-person Firewood Safety Courses (including Chain Saw Level 3 with Felling Component) to people in three NWT communities.	Behchokò, Inuvik, Fort Smith
Arctic Response	OHS Training Bootcamp	Provides workers in small communities across the North a condensed training timeline for legally required safety courses, including Supervisor Safety Training, Joint OHS Committee Training, Confined Spaces, Fall Protection, Spill Response Level 2, and H2S Alive.	Employers and workers in small communities across both territories.
Northern Safety Association	Improving Access to COR®	Expanded access and delivery of the Certificate of Recognition Program (COR ®) to employers and	Employers in all industries across both territories.

	Certification for Employers	workers across the North by updating and modernizing auditing tools and online learning options.	
Northern Safety Association	Modernizing Safety Training for Online and In-Class Delivery	Redesign and modernize over 30 safety courses, both online and in-class, to reduce training barriers for all workers across the North. This will also include developing new courses in partnership with the WSCC in response to industry demand, increasing workplace safety.	Employers and workers across both territories.

Quote

“The OHS Funding Program was launched this summer with the goal of expanding occupational health and safety services, education, and training to communities across the North. We were heartened to see the interest it generated and the range and creativity of the proposals we received. Congratulations to the selected projects which will see expanded Standard First Aid course delivery across the Kivalliq Region of Nunavut, chainsaw safety courses for parts of the Northwest Territories, First Aid Instructor Development courses and improved online access to legally required workplace safety training across both territories.”

- **Rick Hunt**, WSCC President and CEO.

For more information on the application and selection process, please visit the [WSCC website](#).

Maggie Collins
Communications and Public Affairs Manager
Workers' Safety and Compensation Commission Northwest Territories and Nunavut
T: (867) 920-3854
E: maggie.collins@wscc.nt.ca

ለርቢኤልኛ ልብረት	ክፍል/ጉዞ/ጉዳይ ስም	ለርቢኤልኛ ልብረት ስም	ጉዳይ ስም
ilinniappaa Skills Development Centre	ለርቢኤልኛ ልብረት ስም	ለርቢኤልኛ ልብረት ስም	ጉዳይ ስም
Advanced Medical Solutions	ለርቢኤልኛ ልብረት ስም	ለርቢኤልኛ ልብረት ስም	ጉዳይ ስም
Arctic Energy Alliance	ለርቢኤልኛ ልብረት ስም	ለርቢኤልኛ ልብረት ስም	ጉዳይ ስም
Arctic Response	ለርቢኤልኛ ልብረት ስም	ለርቢኤልኛ ልብረት ስም	ጉዳይ ስም

Communiqué

La WSCC octroie des fonds pour élargir l'accès aux activités de formation sur la sécurité au travail

Yellowknife, T.N.-O./Iqaluit, Nunavut (le 13 novembre 2025) — La Commission de la sécurité au travail et de l'indemnisation des travailleurs (WSCC) est heureuse d'annoncer les projets sélectionnés dans le cadre du Programme de financement de la santé et de la sécurité au travail pour 2026.

Un montant total d'un peu plus de 1 million de dollars est octroyé à cinq organismes et entreprises afin de réduire les blessures et les maladies liées au travail par des initiatives axées sur l'éducation, la formation et le renforcement des capacités.

Nom de l'organisme ou de l'entreprise	Titre de l'initiative	Description du projet	Communautés desservies
ilinniapaa Skills Development Centre	Renforcement de la capacité de formation en secourisme général (SST) au Nunavut	Cette initiative consiste en l'offre d'une formation aux résidents de la région de Kivalliq, en priorité aux employeurs, travailleurs et jeunes Inuits ainsi qu'aux membres de la communauté disposant de ressources limitées. Il comporte deux activités de formation en secourisme général approuvées par la WSCC dans chaque communauté, pour un total de 12 séances menant à un certificat et au terme desquelles les participants auront acquis des compétences essentielles pour bien intervenir dans les situations d'urgence.	Région de Kivalliq
Advanced Medical Solutions	Perfectionnement des instructeurs en secourisme	Cette initiative consiste en l'offre de deux cours de perfectionnement des instructeurs en secourisme à Yellowknife et à Iqaluit, chacun menant à la certification de six participants de cinq communautés des TNO et de trois communautés du Nunavut. Elle permettra d'accroître la capacité de formation en secourisme général dans le Nord.	TNO : Inuvik, Fort Simpson, Norman Wells, YK et Hay River Nunavut : Cambridge Bay, Rankin Inlet et Iqaluit
Arctic Energy Alliance	Cours sur le maniement sécuritaire d'une scie à chaîne	Cette initiative consiste en l'offre de cours en personne sur des notions de sécurité liées au bois de chauffage, y compris le maniement d'une scie à chaîne (niveau 3; avec un volet sur l'abattage), aux résidents de trois communautés des TNO.	Behchokò, Inuvik et Fort Smith

Arctic Response	Atelier de formation en SST de type « camp d'entraînement »	Cette initiative vise à fournir aux travailleurs des petites communautés nordiques un calendrier de formation condensé pour les cours de sécurité exigés par des lois, y compris la formation en sécurité à l'intention des superviseurs ainsi que les formations sur les comités mixtes de SST, les espaces clos, la protection contre les chutes, les interventions en cas de déversement (niveau 2) et H2S Alive.	Employeurs et travailleurs des petites communautés des TNO et du Nunavut
Northern Safety Association	Amélioration de l'accès à la certification COR® pour les employeurs	Cette initiative consiste en l'élargissement de l'accès au programme Certificate of Recognition (COR®) aux employeurs et aux travailleurs du Nord par l'actualisation des outils de vérification et des options d'apprentissage en ligne.	Employeurs de tous les secteurs d'activité aux TNO et au Nunavut
Northern Safety Association	Actualisation de la formation sur la sécurité en ligne et en classe	Cette initiative vise à repenser et à actualiser plus d'une trentaine de cours dans le domaine de la sécurité, en ligne et en classe, afin de réduire les obstacles à la formation pour tous les travailleurs du Nord. Elle prévoit l'élaboration de nouveaux cours en partenariat avec la WSCC en réponse à la demande de l'industrie, en vue de renforcer la sécurité au travail.	Employeurs et travailleurs dans l'ensemble des TNO et du Nunavut

Citation

« Le Programme de financement de la SST lancé cette année vise à étendre la portée des services et activités de formation en santé et sécurité au travail dans les communautés du Nord. L'intérêt qu'il suscite et la créativité des propositions que nous avons reçues nous réjouissent. Félicitations aux projets retenus qui permettront, notamment, d'élargir l'offre de cours de secourisme général dans la région de Kivalliq au Nunavut, de proposer un atelier sur le maniement sécuritaire de la scie à chaîne dans diverses régions ténoises, de faciliter l'agrément des instructeurs en secourisme et d'améliorer l'accès en ligne à la formation sur la sécurité au travail légalement requise dans l'ensemble des TNO et du Nunavut. »

- **Rick Hunt**, président-directeur général, WSCC